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❘ lleiDa ❘ L’ajuntament d’Isona i 
Conca Dellà ha renunciat a dos 
subvencions del departament 
de Cultura que sumaven més 
de 140.000 euros. Una d’aques-
tes era de 30.000 euros per fer 
visitables les antigues mura-
lles romanes. El consistori la va 
descartar quan encara estava 
en la fase provisional de con-
cessió, al constatar que l’ajuda 
atorgada era molt inferior a la 
que havien sol·licitat i cobria 
menys d’una tercera part de 
la inversió prevista, de 91.000 
euros. L’equip de govern pre-
veia senyalitzar i il·luminar les 
antigues fortificacions.

Quant a la segona subvenció, 
aquesta ascendia 113.129 eu-
ros i corresponia a un projecte 
que, inicialment, havia de su-
posar una col·laboració entre 
el Museu de la Conca Dellà i la 
Universitat de Barcelona (UB) 
per dur a terme excavacions 
arqueològiques en diferents 
municipis de la comarca. Tan-
mateix, la proposta va canviar 
posteriorment d’una manera 
en què l’equip de govern no va 
estar d’acord.

L’alcaldessa, Rosa Amorós 
(ERC), va explicar que l’ajun-
tament va assumir el paper de 
sol·licitar la subvenció perquè 
el museu no és un ens amb per-
sonalitat jurídica pròpia i, per 
tant, no podia demanar-la di-
rectament. “Ens van dir que el 

consistori no hauria de pagar 
res”, va apuntar l’alcaldessa, 
que va indicar que l’ajuntament 
s’havia de limitar a brindar su-
port administratiu.

Cultura va atorgar una ajuda 
de 113.129 euros perquè l’ajun-
tament financés un projecte 
que ascendia a 370.112 euros. 
Es va reformular per poder-

rebaixar el pressupost fins als 
187.880 euros i l’arqueòloga 
responsable va plantejar que 
els consistoris fessin aporta-
cions per cobrir la resta. A 
Isona i Conca Dellà se li van 
demanar 20.000 euros, que 
el consistori va rebutjar pa-
gar. “No era el previst i ni tan 
sols anaven a fer excavacions 
arqueològiques al nostre mu-
nicipi”, va dir Amorós. Per la 
seua part, Junts va formular 
una pregunta parlamentària 
sobre això i el departament de 
Cultura va respondre que “la 
col·laboració del Museu de la 
Conca Dellà i la UB seguirà 
sense problemes”.

Isona renuncia a ajuts que 
sumen més de 140.000 euros
Dos subvencions de Cultura || Una al veure-la insuficient i una 
altra a l’estar en desacord amb canvis en el projecte inicial

administració local

muSeu de conca dellà
el museu i la UB havien de 
col·laborar en un projecte 
arqueològic que va canviar 
respecte a la previsió

Imatge de la façana del museu de la conca dellà.

ClaUDefà/viqUipèDia

un dels ponts on s’incrementarà la seguretat.

mUniciPis intErVEncions

m.m.B.
❘ pUiGveRD De lleiDa ❘ L’ajunta-
ment de Puigverd de Lleida 
i el Canal d’Urgell treballen 
junts per a l’ampliació de tres 
ponts al Principal i a l’Auxi-
liar, en concret els del Camí 
de la Bassa, el Camí d’Aspa 
i el Camí del Cogul. La in-
versió és de 50.000 euros, 
que finançarà la comunitat 
de regants per ampliar la cal-
çada de tres a cinc metres, ja 
que, segons l’alcalde, Josep 
Solsona, són camins amb el 
ferm molt deteriorat, atès que 

són molt transitats per ma-
quinària agrícola i pels veïns 
que viuen en masies. Ja s’han 
dut a terme alguns treballs 
preliminars i també es con-
templa la instal·lació d’una 
tanca de doble onda, entre 
altres mesures de seguretat, 
al marge del canal al pas de 
la Bassatorre. 

D’altra banda, l’ajunta-
ment celebra el dia 25 el seu 
últim ple abans de les elec-
cions municipals amb dos 
punts per preservar cabanes 
de tàpia i zones arbrades.

Obres en tres ponts  
a puigverd de lleida

amaDO fORROlla

Milloren la carretera L-500 a la Vall de Boí
❘ la vall De BOí ❘ La conselleria de Territori ha impulsat dos 
actuacions per renovar el paviment de la carretera L-500 a 
la Vall de Boí i millorar la comoditat i la seguretat a la con-
ducció. Han suposat una inversió de 550.000 euros.

Una alzina de la Segarra, arbre d’interès comarcal
❘ talaveRa ❘ El consell de la Segarra ha declarat l’alzina de Suró 
de Talavera com a arbre d’interès comarcal. El ple també va 
aprovar punts vinculats al conveni dels empleats del consell 
i es va destacar la preocupació per la sequera.

Les Borges organitza un nou camp de treball
❘ les BORGes ❘ L’ajuntament de les Borges i l’Oficina Jove han 
organitzat per a aquest estiu una nova edició del camp de 
treball per a joves. Les propostes inclouran tallers i jocs, a 
banda de treballs de manteniment dels espais públics del 
municipi, excursions i visites.

Bo unificat per a les piscines de cinc pobles
❘ l’alBaGés ❘ Els ajuntaments d’Artesa i Puigverd de Lleida, 
Aspa, Castelldans i l’Albagés van renovar ahir l’acord per 
tenir un bo unificat que permeti entrar a les piscines.

CONselleRia De teRRitORi

COMUNITAT GENERAL 
DE REGANTS
DELS CANALS

D’URGELL

Es convoquen els senyors vocals de 
la Junta de Govern d’aquesta 
Comunitat General de Regants dels 
Canals d’Urgell, els del seu Jurat de 
Regs i els de les Juntes Rectores de 
les 21 Col·lectivitats de Regants, a la 
Junta General extraordinària que 
tindrà lloc al domicili social de la 
Comunitat General (Av.de Jaume I, 
núm.1 de Mollerussa) el dimarts 
30/5/23, a les 10.00 hores en 
primera convocatòria, i mitja hora 
després en segona, si no hi 
assisteixen representants de la 
majoria absoluta d’hectàrees per a 
fer-la en primera, d’acord amb el 
següent ordre del dia:

1. Nomenament d’interventors per a 
l'aprovació de l'acta de la sessió
2. Situació d’excepcionalitat per 
sequera extraordinària. Mesures a 
adoptar per a la distribució d’aigua
3. Torn obert de paraules

El president de la Comunitat
Amadeu Ros Farré
Mollerussa, 18 de maig del 2023
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Burrel, per convertir 
locals en habitatges
❘ lleiDa ❘ La candidata de Cs 
per Lleida, Maria Burrel, va 
proposar ahir que “els milers 
de locals comercials buits” 
que hi ha a la ciutat “puguin 
ser convertits en habitatges, 
la gran majoria destinats a vi-
venda social”. Per aquest mo-
tiu va plantejar modificar els 
seus usos en el planejament 
de la ciutat, la qual cosa per-
metrà “alliberar centenars 
de milers de metres quadrats 
de sòl construït en molt poc 
temps”.

comú

Bergés aposta per      
la municipalització
❘ lleiDa ❘ L’alcaldable del Co-
mú per Lleida, Laura Bergés, 
va dir ahir que promouran la 
municipalització del servei 
de busos i estudiaran fer el 
mateix amb el servei de cu-
res, el d’atenció domiciliària 
i els centres de dia de Ma-
graners i Santa Clara. D’al-
tra banda, Torrefarrera en 
Comú va celebrar ahir el seu 
acte central amb la candida-
ta, Josefina Cid, i la diputada 
provincial Elena Ferre.

pp

Xavi Palau promet 
millores a Balàfia
❘ lleiDa ❘ El candidat del PP 
per Lleida, Xavi Palau, va 
anunciar ahir un pla per mi-
llorar l’urbanisme del bar-
ri de Balàfia condicionant 
les zones verdes, millorant 
la il·luminació i les voreres 
d’alguns dels seus carrers i 
augmentar la seguretat en els 
entorns escolars. D’altra ban-
da, va denunciar la creixent 
preocupació pels okupes i es 
va comprometre a posar fi a 
aquestes pràctiques.

Acusa la Paeria d’un 
acte electoralista

cup

❘ lleiDa ❘ La CUP Lleida va pre-
sentar ahir una queixa a la 
junta electoral de zona per 
l’acte que l’alcalde i candi-
dat d’ERC per Lleida, Miquel 
Pueyo, va fer ahir per firmar 
el conveni amb les cases re-
gionals. Un fet que per a ells 
és “una vulneració flagrant 
dels principis d’objectivitat, 
transparència i igualtat” que 
hi ha d’haver a la campanya 
electoral i ha demanat sus-
pendre la firma.

Jordi Ignasi Vidal i pere Aragonès, ahir al passeig de l’estació de Balaguer.

Imatge de l’acte central d’erc a Tàrrega, que es va celebrar al Teatre Ateneu.

x. roDríguez

laia peDrós

S.c.d. / x.r. / l.p.
❘ lleiDa/balaguer/tàrrega ❘ El presi-
dent de la Generalitat, Pere 
Aragonès, va fer ahir a Lleida 
una crida a votar ERC remar-
cant que “encara no hi ha res 
guanyat. Mobilitzem-nos!”. Ho 
va dir després de participar en 
un acte amb l’alcalde i candidat 
a la reelecció, Miquel Pueyo, en 
què va recordar que “hem de-
sembussat grans projectes com 
l’institut de Cappont, la nova 
estació d’autobusos o l’edifici 
de consultes de l’Arnau de Vi-
lanova” i va confiar que Pueyo 
tornarà a ser alcalde. “El 2019 
vam aconseguir una victòria 
històrica i ara hem de consoli-
dar el canvi”, va concloure. Per 
la seua part, Pueyo va anunciar 
que ampliarà els refugis climà-
tics de la ciutat posant com a 
exemple col·locar una coberta 
vegetal a la passarel·la del Liceu 
Escolar, plantar 5.000 arbres i 
arbustos i millorar la canalitza-
ció, la Mitjana i Rufea. La seua 
número dos, Jordina Freixanet, 
va afegir que implementaran la 
Zona de Baixes Emissions “amb 
el màxim consens possible”.

Aragonès també va visitar 
ahir Balaguer, es va reunir amb 
representants de les associaci-
ons de comerciants i va tras-
lladar el seu suport a l’alcalde 
i candidat d’ERC, Jordi Ignasi 
Vidal. El president va oferir “la 
col·laboració del Govern en tots 
els reptes de futur de la ciutat”. 
“Necessitem alcaldes com Jordi 
Ignasi Vidal, que està prepa-
rat per assumir tots els reptes 
i a més ha pogut demostrar al 
llarg de la seua trajectòria po-
lítica el seu compromís amb els 
veïns”, va dir. Sobre l’autovia 
entre Lleida i Balaguer i la pos-
sibilitat que sigui una carrete-
ra amb un tercer carril central 
per a avançaments (l’anome-
nat model 2+1), va explicar que 
“continuen els estudis”. Per la 
seua part, Vidal va assegurar 
que “gràcies a la cooperació 
de l’actual Govern hem acon-
seguit que es materialitzi l’am-
pliació del polígon industrial 
Campllong”.

Per la seua part, el presi-
dent d’ERC, Oriol Junqueras, 
va participar en l’acte central 
del partit a Tàrrega i va afir-
mar que la ciutat “és fruit de 
la lluita constant que el país ha 
protagonitzat al llarg dels se-
gles, aquesta ciutat és fruit del 
binomi del Canal d’Urgell i el 
tren que unia Barcelona amb 
Lleida, i aquest passat és també 

Aragonès insta a la mobilització             
i recorda les inversions a Lleida
Com la nova estació d’autobusos, i Pueyo proposa una coberta vegetal a la passarel·la 
del Liceu Escolar || El president també dona suport a l’alcalde de Balaguer

el nostre futur, per això és tan 
frustrant que la Confederació 
Hidrogràfica de l’Ebre (CHE) 
condemni a la mort els agricul-
tors i per això és necessari una 
nova cultura de l’aigua i la pa-
gesia”. L’alcaldessa i candidata 
d’ERC, Alba Pijuan, va destacar 

propostes com la creació d’un 
banc de terres, la compra d’ha-
bitatges per a lloguer social o 
la conversió del Parc Esportiu 
en un gran complex esportiu. 
L’acte va comptar amb les inter-
vencions de la consellera d’Ac-
ció Climàtica, Teresa Jordà, i 

la senadora Sara Bailac. En un 
altre ordre, ERC de la Pobla de 
Segur va anunciar que crearan 
una regidoria de gent gran. La 
candidatura republicana de la 
Seu va apostar per inversions 
en energies renovables i en la 
millora de l’espai públic.

erc
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natació artística

agèncieS
❘ maDriD ❘ Ona Carbonell, fins 
ara capitana de l’equip espa-
nyol de natació artística, va 
anunciar ahir que es retira 
als seus 32 anys, després de 
més de 20 en l’elit i després 
de participar en tres Jocs 
Olímpics, en els quals ha 
sumat una plata i un bron-
ze, a més d’unes altres 34 
medalles entre Mundials i 
Europeus.

“No hi ha un moment per-
fecte per a la retirada. Amb 
el segon fill anava veient que 
no em venia de gust estar 
tant a l’aigua. O tens molta 
passió o no ho aguantes. És 
important saber dir fins aquí, 
sempre tens dubtes i no és fà-
cil la retirada perquè en l’es-
port et jubiles molt jove”, va 
explicar Carbonell, durant 
el seu acte de comiat al COE, 
en el qual va estar acompa-
nyada per Gemma Mengual i 
altres esportistes i represen-
tants institucionals.

“El 2008 també vaig es-
tar a punt de dir adeu. Hi ha 
molts moments en què he 
volgut penjar el banyador. 
La decisió aquesta vegada ha 
estat interior, he fet el que el 

meu cor m’ha demanat. Des 
de fa uns mesos he pensat 
que ja era suficient i ara vull 
créixer com a dona en aspec-
tes diferents”, va afegir.

L’olímpica està creant un 
departament en el Comitè 
Espanyol Olímpic (COE) per 
a aquelles dones esportistes 
que desitgin ser mares. “Tre-
ballarem junts per ajudar to-
tes les esportistes que vul-
guin ser mares sense haver 
de deixar la seua carrera”, 
va explicar.

Carbonell va voler aprofi-
tar l’ocasió per censurar que 
“en alguna època” va tre-
ballar “sota condicions que 
van afectar” la seua “salut 
mental”. “Són formes que 
no comparteixo en absolut i 
que no són excusables per la 
finalitat última de guanyar 
una medalla”, va asseverar.

Ona Carbonell es 
retira després de 
vint anys a l’elit

Ona carbonell, durant la roda de premsa d’ahir.

EFE/ J.P. GanDul

va diSputar treS jjOO
Es retira amb 2 medalles 
olímpiques –plata i 
bronze– i 34 entre 
mundials i Europeus

Raventós és baixa i Ramette 
i Soler, a prop de renovar
El Cadí viurà una important reestructuració, ja que Tunstull i 
Strautmane tampoc seguiran || Palma podria ser el primer fitxatge

bàsquet lliga femenina

x. pujOl
❘ la sEu D’urGEll ❘ La plantilla del 
Cadí la Seu 2023-2024 viurà 
una important renovació amb 
la marxa de la majoria de les 
referents, la cotització de les 
quals al mercat s’ha conver-
tit en inabastable per al Sedis 
Bàsquet, i més amb la reducció 
d’entre un 10 i un 15 per cent 
que registrarà el pressupost. 
Després de les sortides ja con-
firmades de Stephanie Watts, 
Laura Peña, Jelena Vucetic i 
Bojana Kovacevic, ahir es va 
anunciar la cinquena baixa, 
la també base Laia Raventós, 
que malgrat rebre ofertes de 
gairebé mitja Lliga la seua in-
tenció inicial és la de prendre’s 
un any sabàtic. A aquestes cinc 
baixes se n’uniran dos més, les 
de la letona Paula Strautma-
ne i la nord-americana Jewel 
Tunstull, que tenen ofertes eco-
nòmicament molt superiors a 
la presentada pel Cadí, men-
tre que la continuïtat de Geo 
Bahí segueix en l’aire, com la 

de l’entrenador Jordi Acero, 
que podria no continuar en el 
projecte que va començar fa 
just un any després de la marxa 
de Bernat Canut.

Al contrari, Júlia Soler, que 
ha completat la seua segona 
temporada, i la internacional 
belga Elise Ramette, que va 
arribar l’estiu passat, estan a 
un pas de renovar i unir-se a la 

pivot alacantina Montse Bro-
tons, l’única de tota la planti-
lla que té contracte en vigor. 
Quant a les altes, el club està 
a prop de tancar el retorn de 
la urgellenca Anna Palma, que 
les tres últimes temporades ha 
jugat al Bembibre.

Amb la baixa de Laia Ra-
ventós el Cadí la Seu perd una 
jugadora de fantasia, capaç 
d’anotar i assistir les seues 
companyes. Ha acabat la seua 
tercera campanya a l’equip fent 
una mitjana de 8,5 punts, 2 re-
bots i 2 assistències. La base de 
Santa Eulàlia de Riuprimer, de 
26 anys, va voler acomiadar-se 
de l’afició i del club amb una 
carta en la qual deia: “Agrair, 
disfrutar i guanyar són parau-
les que em passen pel cap quan 
penso en les últimes tres tem-
porades que he pogut defensar 
aquest club. Estic profunda-
ment agraïda per la confiança 
que he rebut des del moment en 
què vaig arribar a la Seu d’Ur-
gell. Som-hi, Sedis!”

laia raventós.

Augmenten a 675.000 € els ajuts al 
programa Esport Blanc Escolar 22-23

política subvencions

❘ barcElona ❘ Esportcat ha obert 
la convocatòria, dotada amb 
675.000 euros, per a la con-
cessió de subvencions per al 
desenvolupament del progra-
ma Esport Blanc Escolar (EBE) 
del curs 2022-2023, una xifra 
que augmenta un 4 per cent 
respecte dels 650.000 euros 
de l’any passat i que, com a no-
vetat, incorpora la concessió i 
justificació a través de mòduls 

econòmics per a les activitats 
i el transport de l’alumnat. 
L’EBE, un dels cinc programes 
que integren el PEEC i vincu-
lat directament amb el Pla Es-
tratègic d’Esports d’Hivern de 
Catalunya, es du a terme des 
del curs 2013-2014 i aques-
ta temporada 2022-2023 ha 
comptat amb la participació 
de més de 2.400 nenes i nens 
de seixanta centres educatius. 

L’objectiu és la promoció dels 
esports d’hivern en l’àmbit es-
colar (esquí alpí, esquí de fons 
i surf de neu) entre l’alumnat 
de tercer i quart de primària de 
les escoles del Pirineu. Poden 
optar-hi els Consells Esportius 
i Comarcals del Pirineu, entre 
aquests l’Alta Ribagorça, Alt 
Urgell, Cerdanya, Pallars Jussà 
i Pallars Sobirà, Solsonès i Val 
d’Aran.
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